
PRECS I PREGUNTES PLE ORDINARI 20/05/2021

1) Sobre la impressió i el repartiment del BIM (formulada per escrit)

Arran de la confecció del Pla de Comunicació elaborat per l'Ajuntament de Riudoms es
va canviar la periodicitat del Butlletí d’Informació Municipal, passant a ser mensual.

Des de fa un temps, el grup municipal de la CUP té la impressió que la periodicitat en la
preparació i el repartiment del BIM a les cases no es compleix amb prou rigorositat.

Considerem que aquest fet va en detriment de la qualitat i actualitat informativa que
l’Ajuntament de Riudoms hauria de garantir a través del BIM. És per això que demanem
a l’equip de govern que aporti la següent informació:

- Data d’enviament a impremta de cada edició del BIM en format mensual

- Data de repartiment de cada edició del BIM en format mensual

- Observacions que hagin impedit l'enviament a impremta i/o repartiment a les cases de
la forma habitual en format mensual (pex. convocatòria d’eleccions)

- Que aquesta informació es proporcioni pels BIM corresponents als mesos de juliol
2020, agost 2020, setembre 2020, octubre 2020, novembre 2020, desembre 2020,
gener 2021, febrer 2021, març 2021, abril, maig 2021

2) Sobre la formació del personal del Servei de Menjador (formulada per escrit)

Des del seu inici, el Servei de Menjador Escolar de les dues escoles de Riudoms
sempre s’ha gestionat per l’Ajuntament de forma directa a través d’un conveni amb el
Consell Comarcal del Baix Camp.

L’Ajuntament de Riudoms, mitjançant la pàgina web, va anunciar el 27/04/21 que a
partir del curs 2021/2022 aquest servei serà gestionat per les AMPA de l’Escola Beat
Bonaventura i de l’Escola Cavaller Arnau.

Aquest canvi en el model de gestió implica una subrogació del personal contractat per
l’Ajuntament de Riudoms.

Considerem que el personal que intervé en el Servei de Menjador és una part molt
rellevant per garantir el bon funcionament d’aquest. Així doncs, a fi de valorar les
responsabilitats de l’Ajuntament de Riudoms pel que fa a la formació de les
treballadores del Servei de Menjador al llarg dels darrers anys, demanem a l’equip de
govern que respongui les següents preguntes:



- L’Ajuntament ha ofert algun tipus de formació, ja sigui de caire intern o bé a través
d’una associació i/o empresa externa, als i les treballadores del Servei de Menjador?

- En cas afirmatiu, quin tipus de formació es va realitzar (alimentació saludable,
formació culinària, educació i lleure, gestió de conflictes, etc)? Demanem que s’anomeni
el títol del curs, l’any de realització i el nombre de treballadors/es que hi van participar.

- Que aquesta informació es proporcioni pel període temporal comprès entre l’any 2015
i l’any 2021 (ambdós inclosos).

3) Sobre la gestió del bloc de la Plaça de l’Arbre

Volem fer diverses preguntes a l’equip de govern concretes sobre la gestió d’aquest
cas:

- Durant la intervenció al programa Planta Baixa de TV3, l’Alcalde va dir que
l’Ajuntament es va limitar a complir la normativa. Ens poden especificar quin és
el pretext normatiu que va justificar el tall en el subministrament d’aigua?

- L’equip de govern era coneixedor que es realitzaria un tall de subministraments
bàsics quan l’Estat d’Alarma estava vigent i precisament llavors estaven
prohibides aquest tipus d’actuacions?

Veïns i comerços propers a l’edifici ens han explicat que en el darrer any s’han produït
problemes de convivència amb les persones que viuen al bloc.

- En el darrer any, quines tasques ha realitzat l’Ajuntament per intentar solucionar
aquests problemes de convivència? S’ha contactat amb alguna entitat, institució,
empresa i/o educadores socials que puguin intervenir en la gestió d’aquests
conflictes?

- Quines propostes té l’equip de govern per tal de resoldre tant el problema
d’habitatge com el problema de convivència?

4) Sobre les subvencions directes al sector comercial i empresarial del municipi
arran de la COVID

El 29 de juny es van aprovar aquests ajuts amb el vot favorable de tots els grups
municipals. Ara que ja ha passat quasi bé un any de l’aprovació i que suposem que la
informació econòmica ja es troba actualitzada, volem preguntar:

- Quants comerços i/o empreses s’han acollit a aquest ajut?



- Quants comerços i/o empreses no s’han pogut acollir a aquests ajuts tot i
sol·licitar-ho? Quins són els principals motius pels quals se’ls hi ha denegat
l’ajut?

- El pressupost dedicat era de 45.000€? Quina quantitat total s’ha atorgat als
comerços i empreses de Riudoms? S’han fet efectius tots els pagaments? En
cas negatiu, quina quantitat total falta transferir els beneficiaris?

5) Sobre les obres al C/Nou i el manteniment de la Plaça Petita i la Plaça de
l’Església

PREC: Demanem que l’Ajuntament planifiqui de forma eficient tota la informació i el
desenvolupament de les obres.

En el cas de les obres del C/Nou s’ha demostrat que la pressió dels veïns i les veïnes
que no podrien aparcar durant un mes va fer recapacitar a l’Ajuntament i organitzar les
obres de forma diferent.

En el cas de la substitució de les rajoles de la Plaça Petita, també hi ha hagut queixes
per part dels comerços que l’utilitzen.

En relació a la Plaça Petita i la Plaça de l’Església, preguntem:

- L’Ajuntament té algun esborrany o projecte de remodelació integral d’aquesta
part emblemàtica del poble?

És evident que l’estat de les Places cada dia és més deficient i problemàtic, com per
exemple:

- L’estat de les escales, les rajoles i la vegetació de les dues Places que han
provocat alguns accidents

- La decisió de limitar el trànsit (una mesura que ja no s’aplica i ningú ens ha
explicat els motius)

6) Sobre les activitats lúdiques i culturals de l’estiu

Degut a la COVID, l’estiu passat es van haver de suspendre/reformular la Festa dels
Barris, el Reviu les Places, la Festa de Sant Jaume i la Fira de l’Avellana.
L’Ajuntament va fer els anuncis de forma esglaonada els dies:

Per això preguntem:



- En quin estat es troba l’organització de cadascuna d’aquestes activitats? Quines
activitats es suspendran i quines es mantindran amb un format
adaptat/alternatiu?

PREC: Demanem que l’Ajuntament de Riudoms programi activitats i no passi com l’any
anterior en el que no es va organitzar cap esdeveniment de cap tipus. Enguany veiem
com diversos municipis estan fent un plantejament alternatiu d’aquestes activitats,
creiem que a Riudoms també és possible fer-ho així.

PREC: Demanem que l’Ajuntament de Riudoms realitzi una comunicació integral en
relació a aquesta qüestió i s’informi el més aviat possible. I alhora, que es tingui en
compte les entitats.

7) Sobre l’organització de l’Escola de Lleure

PREC: Demanem que l’Ajuntament informi el més aviat possible sobre l’Escola de
Lleure 2021 atès que les famílies aviat s’hauran d’organitzar per fer possible la
conciliació familiar.

PREC: Demanem que l’Ajuntament doni informació sobre possibles ajuts i alhora es
plantegi una rebaixa econòmica a aquelles famílies que ho puguin acreditar (situació
d’atur, ERTO, rendes baixes, etc.)

8) Sobre l’accés gratuït a la piscina per a les famílies amb dificultats econòmiques

A proposta de la CUP, al pressupost de 2021 es va incorporar una partida per a aquesta
finalitat tenint en compte la prova pilot que Càritas, Amics de Riudoms i la CUP van
desenvolupar durant l’estiu de 2020.

Tenint en compte la proximitat de l’estiu, ens agradaria saber en quin estat es troba
aquesta qüestió i alhora oferir el nostre ajut si és necessari.

9) Sobre l’organització de la Fira de l’Avellana

PREC: Tenint en compte que en cas de realitzar-se, el format de la Fira de l’Avellana
haurà de ser més reduït que en anys anteriors: proposem que l’Ajuntament aprofiti
aquesta ocasió per organitzar més xerrades i actes de caire més tècnic/professional
dedicat al sector de la pagesia.

10) Sobre diverses qüestions que ens ha fet arribar la gent



Plaça Església i Plaça Petita

PREC: Demanem a l’Ajuntament que si instal·la novament les pilones a la Plaça de
l’Església per posar les llums d’estiu, col·loqui elements de protecció per evitar el
trencament de les rajoles de la Plaça.

ABS Riudoms

PREC: Demanem a l’Ajuntament es coordini amb l’ABS Riudoms per vehicular les
queixes de les veïnes de Riudoms abans que es produeixin episodis de queixes
reiterades.

Aquesta no és una queixa cap a les treballadores, que sovint treballen en situacions
precàries, però és necessari canalitzar les queixes com per exemple que no es respon
al telèfon o el funcionament dels diagnòstics de forma telemàtica.

11) Sobre l’estat de resolució de la moció en relació a l’Arxiu Històric Municipal
aprovada al Ple Ordinari de setembre de 2019

Aquesta moció consta de diversos acords. I l’acord SETÈ fixava un termini màxim de
nou mesos per a iniciar els treballs descrits a la proposta.

Malgrat que a principis del 2020 va arribar la COVID i els esforços de l’Ajuntament es
van centrar en això, considerem que ha passat un temps prudencial i que per tant
s’hauria d’haver fet la feina que definia la moció.

Per això volem saber:

- En quin estat es troben cadascun dels acords de la moció? Quina feina ha fet
fins ara l’equip de govern per donar compliment a aquests acords?


